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La cel mai bun sezon  
al său din carieră,  
Mitriţă a încântat  
nu doar Oltenia,  
ci o Românie întreagă.  
Cu el în frunte jucăm,  
în această seară, un meci  
de care a ajuns să depindă  
tot sezonul: baraj pentru 
cupele europene cu U Cluj. 
Pentru tot ce înseamnă Ştiinţa 
cea mult iubită, pentru Alex şi 
toţi cei ca el, care au muncit o 
viaţă ca să ajungem împreună 
aici, deseară trebuie să dăm 
totul pentru succes.

MAGICIANUL MITRI  
TRAGE  
CORTINA  
ÎNTR‑UN  
MECI  
ISTORIC



E greu să simţi emoţiile unui om când citeşti un text. 
De obicei, dacă nu vezi sau măcar auzi omul, le simţi 
doar pe ale tale. Dar, dacă aţi auzi înregistrarea acestui 
interviu, aţi simţi emoţiile cu care ALEXANDRU CREŢU 
vorbeşte despre Craiova. O face cu sufletul, dedicarea şi cu 
sensibilitatea unui om care tocmai a refuzat oferte mai bune 
din Superliga şi din străinătate pentru a continua la Ştiinţa. 
La fel ca alţi „Alexi“ trup şi suflet pentru Universitatea de la 
echipă, Creţu merită recunoştinţa şi iubirea noastră.

„Mi‑au plăcut mult  
aceşti 3 ani alături de voi! 

Împreună cu familia, am decis  
că vrem să continuăm la Ştiinţa“

CREŢU:

Salutare, Alex! În această vară împlineşti trei ani de când ai 
semnat cu Universitatea. Cum au fost aceşti ani pentru tine 
şi ce s‑a schimbat, cine era Alexandru cel de acum trei ani şi 
cine e cel de azi?

Da, uite c‑au trecut trei ani de când îmbrac alb‑albastru. Acest 
club mi‑a intrat în suflet adânc, este un club pe care îl respect 



foarte mult şi unde se simte o mare tradiţie. Şi da, chiar m‑am 
schimbat aici, simt că am luat din spiritul oltenesc. Am devenit 
un jucător cu mai multă personalitate, dar clar m‑a ajutat şi nive‑
lul echipei. Colegii mei şi mediul de aici mi‑au dat valoare.

La Ştiinţa ai marcat cele mai multe goluri din cariera ta de 
profesionist – 16, multe dintre ele decisive. Care a fost reuşita 
cea mai specială, cea care îţi vine prima în minte, şi de ce?

Aşa e, sunt mai ofensiv aici şi îmi place asta. Pentru că toată 
cariera am jucat posturi defensive, fiecare gol este special pentru 
mine. Şi pentru că nu marchez des, dar şi pentru că, atunci când 
o fac, o fac pentru Universitatea Craiova.

E vreun antrenor anume responsabil pentru această transfor‑
mare a ta într‑un fotbalist mai ofensiv? 

Da, mister Reghecampf cred că m‑a distribuit prima oară pe 
o poziţie mai ofensivă. Apoi a venit şi Mirel Rădoi, care a crezut 



şi el în calităţile mele atunci când ajung în careul advers. Dato‑
rită lor am început şi eu să înţeleg jocul ofensiv mai bine şi să 
mă demarc astfel încât să îmi creez situaţii de gol şi uneori chiar 
marchez.

Săptămâna trecută s‑a scris că eşti la final de contract şi că 
ai fi dorit de mai multe echipe, între care CFR Cluj. Ne poţi 
spune care e situaţia ta contractuală, respectiv planurile pen‑
tru sezonul următor?

Aşa e, am avut oferte şi de la alte cluburi din România, şi din 
afara României chiar. Dar mi‑au plăcut mult aceşti 3 ani petrecuţi 
alături de voi şi împreună cu familia am hotărât că ne mai dorim 
încă cel puţin atâţia. Sper ca în aceşti trei ani în care voi mai juca 
la Ştiinţa să ne îndeplinim şi marele vis al tuturor.

Cum a fost acest sezon pentru tine, eşti dezamăgit de cum l‑am 
terminat sau consideri că am performat onorabil, având în 
vedere condiţiile externe date?



Din păcate, ne‑a lipsit constanţa. Atunci când am fost constanţi, 
am jucat foarte bine. Dar până la urmă şi căderile fac parte din 
sport, doar că sperăm ca sezonul viitor să avem mai puţine. Să 
nu uităm însă că suntem în faţa unui meci foarte important, cred 
că rezultatul lui poate schimba sezonul, pentru că o calificare în 
preliminariile europene şi poate chiar în grupe ar putea schimba 
totul.

Cât de mult crezi că a contat plecarea lui Laurenţiu Reghecampf în 
toamna trecută, la scurt timp după ce semnase? După acel moment 
am avut o serie de rezultate mai slabe.



În primul rând că e clar că schimbările dese de antrenori ne 
afectează negativ. Fiecare antrenor are o mentalitate şi o tactică 
diferită, la care noi, jucătorii, trebuie să ne adaptăm. E clar că 
acea plecare după câteva etape nu a fost deloc benefică, doar ce 
ne obişnuiserăm iar cu noul antrenor, şi iar a trebuit să o luăm 
de la zero. Dar eu sunt mândru de acest grup, cred că sunt nişte 
băieţi incredibili aici şi mereu ne‑am descurcat să ne adaptăm la 
ceea ce ni s‑a cerut de pe bancă.

Ce a adus nou Costel Gâlcă şi care e relaţia lui cu jucătorii în 
general, cum vă raportaţi la el?

Mister este un tip care ne dă încredere, un antrenor serios şi 
un tactician excelent. Ne transmite multe lucruri bune şi e impor‑
tant ca noi să le punem în practică, se simte că e un om care nu 
acceptă altceva decât performanţa şi sperăm că putem aduce titlul 
alături de el.

Cum se simte pentru fotbalişti acest baraj între locul 3 şi locul 
10? Vi se pare corect ca soarta unui sezon întreg să se decidă 
într‑un singur meci, iar locul 10 să poată termina practic îna‑
intea locului 3?

Mie mi se pare că e ceva nemeritat şi care nu ar trebui să se 
întâmple. Noi ne‑am calificat în playoff, am avut meciuri mai tari 
şi ne‑am bătut până la final pentru un obiectiv, am jucat la altă 
intensitate lunile acestea. Dar din moment ce ăsta e regulamen‑
tul, noi nu ne putem plânge, trebuie să ne adaptăm şi să facem 
tot ce ne stă în puteri ca să câştigăm.

Se anunţă un meci foarte strâns. Din 4 meciuri cu U Cluj, de la 
promovarea lor, am făcut 3 egaluri şi am câştigat unul singur. 
Acea singură victorie a fost reuşită cu un gol al tău, de altfel, 1‑0 
pe Oblemenco. Ce fel de echipă este Cluj şi cât de încrezători sun‑
teţi că veţi reuşi să‑i învingeţi, pentru prima oară în acest sezon?



Aşa e, sunt greu de bătut. E pe undeva normal, sunt o echipă 
cu mare experienţă şi arţăgoasă. Îi respectăm, sunt jucători cu 
sute de meciuri în Liga I şi sunt studenţi, ca noi, e un derby. Dar 
pentru noi e un meci cât tot sezonul şi trebuie să‑i batem.

La Cluj joacă mai mulţi fotbalişti care au trecut pe la Univer‑
sitatea, între care Nistor, Bic sau Roguljic. Crezi că foştii tăi 
colegi au ambiţii mai mari pentru meciul cu noi? Pentru tine 
cum o să fie revederea cu ei?



Eu cred că toţi jucătorii care joacă împotriva unei foste echipe 
au o motivaţie în plus, mai ales dacă vor să demonstreze că voiau 
să rămână la Craiova. Ştim că vor face totul să ne bată, dar noi 
avem planurile noastre bine stabilite şi sperăm să nu le lăsăm 
mari şanse să se afirme.

Tocmai ai primit premiul pentru golul sezonului din partea 
suporterilor. Care e relaţia dintre tine şi suporterii Universi‑
tăţii şi, în general, cum simţi că te‑ai integrat în comunitatea 
oltenească de când ai venit la Craiova?

Le mulţumesc suporterilor pentru trofeul acordat şi pentru 
aprecierea pe care mi‑o arată. Cred că am o relaţie frumoasă cu 
ei. E clar că nu‑i pot mulţumi pe toţi, unii mă contestă, însă majo‑
ritatea mă susţin şi chiar îmi trimit constant mesaje frumoase. 
Încerc să‑i mulţumesc pe toţi, dar e clar că toţi vom mai avea şi 
momente nereuşite. Dar ce vreau să spun tuturor suporterilor 
craioveni e că Alexandru Creţu îşi va da mereu sufletul pe teren 
pentru această echipă. Că‑mi va ieşi sau nu, nu cred că mi se poate 
reproşa vreodată lipsa de determinare.

Te‑ai bucurat că Poli Iaşi s‑a salvat? Despre echipele retrogra‑
date direct ce părere ai?

Da, m‑am bucurat sincer. Iaşi e un oraş frumos şi care iubeşte 
fotbalul, merită o echipă în prima ligă sau chiar mai mult de atât. 
Dar aici e mult de dezbătut (zâmbeşte). 

Te rugăm să le transmiţi un mesaj suporterilor care vor citi 
acest interviu înaintea barajului cu U Cluj.

Când aţi fost mulţi alături de noi şi fierbinţi, am fost puternici, 
uneori chiar invincibili. Amintiţi‑vă meciurile în care, datorită 
vouă, am întors scorul şi am trăit împreună clipe de neuitat. Le 
putem trăi şi în această seară!



Ş T I I N Ţ A  L A  Z I

Gâlcă: „Meciul de azi 
e unul capital, avem 

nevoie de suporteri şi 
să reuşim o conexiune 

cât mai bună cu ei“
• La conferinţa dinaintea partidei de azi, Constantin Gâlcă a sub‑

liniat rolul important pe care îl are conexiunea dintre suporteri 
şi echipă la acest meci. „Este foarte important ca suporterii să 
vină la stadion în număr cât mai mare. Avem nevoie de ei, dar 
şi noi trebuie să jucăm în aşa fel încât să creăm o conexiune 
între noi şi public. Este un meci capital pentru toată Oltenia“, 
a declarat antrenorul nostru.



• Nicuşor Bancu este singurul fotbalist al Craiovei convocat la 
echipa Naţională pentru Euro 2024, în condiţiile în care Mitriţă 
este unul dintre cei mai în formă sportivi din campionat, iar 
Screciu a contribuit decisiv la calificare. Mergem în această seară 
pe stadion şi ca să le arătăm lui Vlad şi Alex că merită mai mult 
decât ce li se oferă de la Bucureşti.

• Gâlcă a comentat şi el deciziile lui Edi Iordănescu: „Eu mă aştep‑
tam să fie convocat şi Ivan, de Mitriţă nici nu mai vorbesc, pen‑
tru el vorbesc cifrele. Cred că criteriul unui antrenor ar trebui 
să fie convocarea fotbaliştilor care joacă şi care au cifre bune în 
meciurile jucate. Dar până la urmă e decizia selecţionerului şi 
trebuie să şi‑o asume, va răspunde cu rezul tatele.“

• Juniorii Ştiinţei au pierdut dramatic ambele finale pe care le‑au 
disputat în Liga Elitelor. Miercuri, 22 mai, juniorii U16 au dis‑
putat finala în compania celor de la U Cluj. Micuţii lei au condus 
cu 1‑0 după ce Călugărescu a deschis scorul, dar au fost egalaţi 
dramatic, cu un gol din penalty în minutul 90, iar clujenii au 
învins cu 3‑2 la penaltiuri ulterior. În finala Ligii Elitelor U17 
de vineri, 24 mai, Universitatea a întâlnit FCSB într‑un meci 
extrem de disputat şi spectaculos. FCSB a condus de două ori, 
cu 1‑0 şi 2‑1, dar ai noştri au egalat prin Buşe, apoi prin Ristoiu 
(în minutul 93). Din păcate, ca şi colegii lor de la U16, juniorii 
U17 ai Ştiinţei au trebuit să se mulţumească cu medaliile de vice‑
campioni naţionali, după ce FCSB a învins cu 5‑4 la penaltiuri.  

• Cu câteva zile înainte de 1 iunie, clubul nostru a luat decizia 
ca intrarea copiilor sub 14 ani pe stadion să fie liberă. Accesul 
pentru copiii care vor să beneficieze de această oportunitate se 
va face pe la poarta 11 a Tribunei a II‑a, respectiv pe la poarta 
5 a Peluzei Nord. Ne dorim să fiţi alături de noi în formula de 
familie completă, deoarece Universitatea însăşi este o familie 
unită, la bine şi la rău.



Adversarii la zi  U Cluj

Agitaţie prematură 
legată de transferuri, 
dar foarte motivaţi să 
intre în istoria clubului

• „U“ din Ardeal vine foarte motivată să prindă in extremis un 
loc de cupe europene, după ce au lipsit 29 de ani din Europa. 
Ultima participare a clujenilor la o competiţie europeană a fost 
în 1995, când aceştia s‑au înscris în UEFA Intertoto, competiţie 
dispărută între timp. Ultima oară când clujenii au prins cupele 



europene graţie clasării din campionat a fost în 1972, când au 
terminat pe 3 (după FC Argeş şi UTA!) şi au fost eliminaţi de 
Levski Sofia în primul tur al Cupei UEFA, după prelungiri.

• Clujenii au ajuns la baraj chiar dacă au terminat doar pe locul 
4 în playout, deoarece UTA şi Sibiu nu şi‑au depus cerere de 
licenţă pentru cupele europene în acest an. Deşi nu au pierdut 
cu Ştiinţa în acest sezon (ambele întâlniri s‑au terminat la ega‑
litate), adversarii de azi au fost deja învinşi pe „OZN‑ul“ din 
Craiova în această primăvară, fiind singura echipă pe care FCU 
a reuşit să o bată în playout, înainte să retrogradeze.

• În ultima etapă de playout, U Cluj s‑a răzbunat pe Voluntari, 
echipa cu care rataseră la mustaţă playoff‑ul în sezonul regulat, 
când nu au reuşit să câştige partida decisivă, disputată pe sta‑
dionul ilfovenilor. La reîntâlnirea din ultima etapă de playout, 
Voluntariul avea nevoie doar de un egal acasă pentru a se salva, 
dar Clujul a câştigat surprinzător, cu golul lui Nistor din penalty. 

• Frederico Anselmo a fost eroul neaşteptat al clujenilor din 
meciul de „pre‑baraj“ pe care aceştia l‑au câştigat la Galaţi, cu 
Oţelul. Intrat pe teren la 0‑0, în minutul 58, argentinianul a 
înscris două goluri în primele 15 minute petrecute pe teren şi 
a decis de unul singur o partidă care fusese foarte echilibrată 
până în acel moment, cu Galaţiul la timonă. Înaintea meciului 
din această seară, Anselmo a declarat la conferinţa de presă: „Nu 
este doar un meci, ci un moment care poate să intre în istoria 
Clujului. Suntem foarte conştienţi de importanţa lui şi ne asi‑
gurăm suporterii că vom da totul pentru calificare.“

• Cu omul de gol Daniel Popa (11 goluri şi 5 assist‑uri în acest 
sezon) indisponibil din cauza unor probleme musculare şi 
proaspăt transferat de FCSB, rămâne de văzut dacă Ioan Ovidiu 
Sabău va începe cu vârful clasic Anselmo titular sau va merge 



tot pe formula inovatoare din ultimele meciuri. Tehnicianul 
ardelenilor a preferat la ultimele partide o  linie de atac fără 
atacant central de meserie, formată din trei mijlocaşi ofensivi, 
cu Roguljic şi Vali Gheorghe în benzi şi Dan Nistor vârf fals. 
Împrumutat chiar de la Universitatea, Roguljic nu va juca ori‑
cum împotriva clubului de care aparţine, fiind o condiţie de la 
înţelegerea temporară dintre cele două cluburi. 

• Pe lângă faptul că l‑a pierdut pe Daniel Popa, căruia i‑a fost plă‑
tită clauza de reziliere de 300.000 de euro de către Gigi Becali, 
clujenii s‑ar părea că au probleme şi cu Alexandru Chipciu (35 
de ani), care e de asemenea dorit de clubul din Berceni, deşi e 
încă sub contract cu „U“. Deranjat de nişte zvonuri din presa 
locală conform cărora el şi Nistor n‑ar mai fi doriţi la echipă, 
Chipciu a lăsat de înţeles că i‑ar plăcea să meargă la FCSB, deşi 
mai are un an de contract cu U Cluj. Totuşi, preşedintele arde‑
lenilor, Radu Constantea, a declarat zilele acestea că zvonurile 
cum că Chipciu şi Nistor n‑ar mai fi doriţi nu sunt întemeiate 
şi, deşi a evitat să comenteze un eventual transfer la FCSB, a 
subliniat că acesta e jucătorul Clujului, aflat sub contract.

• Pe axa FCSB – U Cluj s‑a făcut deja şi un transfer în sens invers, 
Ovidiu Popescu semnând cu ardelenii în aceste zile. Sabău s‑a 
declarat încântat de transferul mijlocaşului de 30 de ani, decla‑
rând: „Are o reputaţie foarte bună ca om şi ca jucător. În primul 
rând contează caracterul omului, să respecţi oamenii, să fii res‑
ponsabil. Văd asta la el, plus o implicare totală pe teren. Joacă 
pe mai multe posturi şi, în plus, este şi un mare familist.“



AMINTIREA SĂPTĂMÂNII:

25 MAI 1975 

Nebunia cu Dinamo 
şi primul scor 
de neprezentare
Acum exact 49 de ani, Craiova trăia primul mare meci cu 
atmosferă nebună dintre cele documentate: presa vremii 
înregistrează cum circa 500 de spectatori dorm pe stadion în 
noaptea de dinaintea derby‑ului cu Dinamo, ca să fie siguri că 
vor prinde locuri la meci.

O noapte şi apoi o seară formidabile, 
pe Central

După una dintre cele mai geroase ierni din istoria docu‑
mentată a României, cea a lui 1984, acea seară de mai era una 
aproape caniculară, iar atmosfera de meci mare din oraş accen‑
tua senzaţia de sufocare iminentă.

Campioana Marii Iubiri tocmai câştigase primul titlu şi fusese 
la un pas de transferul lui Nicolae Dobrin în vara precedentă, 
iar nedreptatea de cu două sezoane înainte, cu Dinamo, era 
încă vie în memoria fanilor. Toate aceste fenomene şi entuzi‑
asmul generat de ele au dus la explozia interesului şi a iubirii 
pentru fotbal a oltenilor, în special a craiovenilor.

Se consolidase deja prima mare generaţie a Universităţii, 
cu Oblemenco, Marcu, Deselnicu, Ţarălungă sau Sfârlogea în 
prim plan. În plus, apăreau deja bobocii Craiovei Maxima. De 
altfel, în acea seară toridă de primăvară cu Dinamo, un Zoli 



Crişan care împlinise 20 de ani cu doar trei săptămâni înainte 
marca o dublă, iar Nelu Oblemenco fixa tabela la un scor de 
neprezentare.

A fost şi perioada în care cel puţin 1000 de suporteri obişnu‑
iau să asiste la antrenamentele deschise ale Ştiinţei. Dar, pen‑
tru a se ajunge acolo, Craiova fotbalistică avusese un traseu lin, 
dar cert, de creştere a „microbului“ fotbalistic, care şi‑a găsit 
apogeul la acel prim titlu din 1974.

Evoluţia interesului public pentru 
Ştiinţa şi fotbalul din Craiova

Unul dintre primele meciuri din Craiova cu asistenţă neo‑
bişnuit de numeroasă pentru acea vreme era jucat în timpul 
războiului de una dintre precursoarele Universităţii din era 
interbelică, FC Craiova. La partida din împotriva liderului, FC 
Ploieşti, asistau peste 1000 de spectatori, iar oltenii câştigau 
la scor şi mulţumită încurajărilor neaşteptate şi la acea vreme 
neobişnuite pe care le primeau.



Mai apoi, după înfiinţarea CS Universitatea din 1948, aveau 
să mai treacă 2 ani până la primele meciuri oficiale ale echi‑
pei. După ce îşi schimbă denumirea în Ştiinţa, interesul pentru 
echipă creşte şi mai mult, iar rezultatele vin şi ele. În 1958, la 
meciul decisiv pentru promovare din Divizia C în B, pe Tine‑
retului cu Aurul Brad, circa 10.000 de spectatori umplu tribu‑
nele vechiului stadion şi ne poartă către prima promovare în 
liga secundă.

Mai apoi, odată cu promovarea în Divizia A de câţiva ani mai 
târziu şi inaugurarea mult mai modernului şi mai încăpătoru‑
lui stadion „Central“, istoria distinctă a publicului Universităţii 
avea să se scrie în tandem cu cea a echipei, cu galeria însăşi tot 
mai cunoscută chiar la nivel internaţional, pentru intensitate 
şi nivel de decibeli pe care îl produceau la meciurile de acasă.



Anzor, singurul 
străin din Superliga 

convocat la Euro 2024

Mijlocaşul georgian care a întărit linia de mijloc a Ştiinţei în 
această iarnă a fost convocat de selecţionerul Georgiei, fostul fun‑
daş al lui Bayern Willy Sagnol, pentru turneul final care va începe 
pe 14 iunie în Germania.



Anzor Mekvabishvili a jucat în 19 partide pentru Ştiinţa de la 
venirea în România şi a strâns deja 13 convocări pentru Naţionala 
de seniori a Georgiei. Mekvabishvili impresionase la europeanul 
de anul trecut pentru Naţionalele U21, care a avut loc chiar în 
Georgia şi România. Titular de bază şi căpitan al echipei, Anzor 
şi‑a condus echipa către calificarea fără înfrângere dintr‑o grupă 
cu Portugalia, Belgia şi Olanda, iar în meciul cu ultimii a dat şi o 
pasă de gol. 

Acesta va fi primul turneu final la care va participa Georgia, o 
ţară de nici 4 milioane de locuitori, care şi‑a câştigat independenţa 
faţă de Uniunea Sovietică abia în 1990. Calificarea în premieră a 
Naţionalei lor la Euro a produs de altfel un val de entuziasm în 
întreaga ţară, zeci de mii de suporteri invadând gazonul la Tbi‑
lisi, după victoria la penaltiuri în meciul de baraj contra Greciei.

PA R T E N E R I  U N I V E R S I TAT E A  C R A I O V A



Istoria bogată, 
în trei acte, 
a derbiurilor 
universitare
Am împărţit pentru voi istoria disputelor directe cu U Cluj cronolo‑
gic, în trei etape principale. Clujenii au dominat‑o doar pe prima, 
mai exact până când Universitatea făcea „pasul către măreţie“. De la 
Campioana Unei Mari Iubiri încoace, adică din 1972 până în 2024 
palmaresul meciurilor directe e net favorabil Ştiinţei: 25 de victorii, 7 
egaluri şi doar 7 înfrângeri. De altfel, U Cluj ne‑a învins doar de două 
ori în cei 35 de ani trecuţi de la Revoluţie. 

1964‑1972: scurta eră a ardelenilor 
Tradiţia derbiurilor studenţeşti cu cealaltă „U“ din fotbalul 

românesc a început oficial pe 13 septembrie 1964, la Cluj, pe vre‑
mea când ambele echipe purtau nume tradiţional universitare ‑ 
Ştiinţa. La acea dată, nou‑promovata Ştiinţa Craiova, la doar al 
treilea ei meci din istorie pe prima scenă, pierdea clar la Cluj – 
0‑5. Până la finalul sezonului 1971‑1972, între cele două echipe 
aveau să se mai dispute alte 15 partide, iar clujenii dominau o 
istorie directă timpurie relativ echilibrată: 7 victorii, 5 egaluri şi 
doar 4 succese pentru Craiova.

1973‑1989: Campioana Unei Mari 
iubiri şi Craiova Maxima fac legea 

Dintre acele două echipe mai degrabă mediocre, dintre 1964 şi 
toamna lui 1972, clujenii păreau astfel formaţia mai bună. Doar 



că vara anului 1972 poate fi considerată cea mai importantă peri‑
oadă din întreaga istorie a Universităţii Craiova, care, prin deci‑
ziile inspirate din acea pauză de sezon, făcea pasul de la o echipă 
de mijlocul clasamentului către o forţă a fotbalului românesc. Cu 
vreo 10 ani înaintea „Maximilor“, cealaltă mare generaţie din isto‑
ria Ştiinţei (supranumită „Campioana Unei Mari Iubiri“, după 
ce pierdea titlul de campioană în urma unei hoţii celebre a lui 
Dinamo) avea să pună Craiova definitiv pe harta fotbalului româ‑
nesc. 



A fost şi rezultatul unor mişcări interesante şi inspirate din 
acea vară a lui 1972. Reorientată către transferuri cu nume şi 
ambiţioase, ale unor jucători consacraţi, mulţi dintre ei chiar de 
la echipele tari din Bucureşti, ca Mitică Marcu de la Steaua, Uni‑
versitatea avea să‑şi găsească drumul şi cadenţa. Era împinsă de 
la spate de un public tot mai fierbinte şi mai pasionat de fotbal, 
care a crescut chiar mai repede decât echipa, punând presiune, 
făcând o atmosferă tot mai apreciată în întreaga lume şi ridicând 
ambiţiile conducătorilor clubului.

Astfel, de la apariţia Campioanei Unei Mari Iubiri, în sezonul 
1972‑1973, şi până la apusul Craiovei Maxima, care a coincis întru‑
câtva cu dispariţia comunismului, în 1989, Ştiinţa a pierdut doar 
de 5 ori cu U Cluj, câştigând 15 partide şi remizând în 4.

1990‑2024: Clubul Sportiv 
Universitatea, fie vechi sau nou, 
rămâne deasupra lui U Cluj

Surprinzător, dar după revoluţie dominarea Ştiinţei avea să fie 
chiar şi mai clară decât în perioada Craiovei Maxima. Luăm în 
considerare doar meciurile din intervalele 1990 – 1994 (în 1994 
Clubul Sportiv Universitatea renunţa la secţia de fotbal şi era înfi‑
inţată Asociaţa Sportivă „Fotbal Club Universitatea“, care îi lua 
locul fără să preia însă palmaresul) şi 2013‑2024, de la revenirea 
în activitate a Ştiinţei până azi.

În acest interval, U Cluj a mai câştigat doar două meciuri ofi‑
ciale, iar dintre acestea doar unul se poate considera cu adevă‑
rat o victorie: acel 3‑1 de la începutul sezonului 1993‑1994 de la 
Cluj, scor surprinzător de altfel, într‑o ediţie de campionat în 
care Gică Craioveanu câştiga titlul de golgheter detaşat, cu 22 de 
reuşite, fiind urmat de Ilie Dumitrescu (17) şi apoi tot de craio‑
veanul Ovidiu Stângă (12). Cealaltă victorie a clujenilor datează 
din acelaşi sezon, când U Cluj ne învingea cu 3‑2 în returul sfer‑
turilor de finală ale Cupei României. Aceea a fost însă o victorie 



doar pentru palmares, deoarece Craiova câştigase cu 2‑0 în tur şi 
mergea mai departe în competiţie, urmând să fie învinsă de out‑
sider‑ul Gloria Bistriţa în finală.

În afara acestor două succese izolate ale Clujului, Ştiinţa Cra‑
iova domină clar această perioadă post‑revoluţie, cu 10 victorii şi 
doar 3 egaluri. După dispariţia de două decenii din fotbal a Uni‑
versităţii, Craiova şi Clujul se întâlneau iarăşi în ediţia 2014 – 2015 
a primei ligi (prima participare pentru Universitatea pe prima 
scenă după 20 de ani de absenţă, respectiv ultima pentru Cluj, 
care avea să retrogradeze şi să revină abia în 2022). În acel sezon 
de tristă amintire pentru clujeni, băieţii noştri se impuneau clar 
în ambele jocuri, 2‑0 la Cluj şi 3‑0 la Craiova, graţie golurilor lui 
Bancu, Bawab şi Rocha (2), respectiv unui autogol al lui Muşat. 

Situaţia directă a redevenit echilibrată de când, cu ajutor politic 
consistent, U Cluj a revenit pe prima scenă şi a devenit o echipă 
de luat în seamă a primei divizii, cu un buget competitiv cu for‑
maţiile de playoff şi ambiţii tot mai mari. De la promovarea aces‑
tora din vara lui 2022, în urma câştigării unui baraj cu Dinamo, 
s‑au disputat 4 meciuri directe foarte strânse, trei terminate la 
egalitate şi doar unul câştigat de Craiova, pe 5 noiembrie 2022, 
graţie golului lui Creţu.


